
PROTOKO{, Nr XVI/201S 

Obrad XVI Sesji Rady Gminy KotUD 


odbytej w dniu 30 listopada 201Sr 


Sesja odbyla silt w sali konferencyjnej Urzydu Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpoczyly sil( 0 godz. 14°°, a zakonczyly siy 0 godz. 1640. 

Ustawowa liczba radnych 15 
W sesji uczestniczylo ~ do pkt. 13 na sali bylo 15 radnych tj. 100 % ustawowego 
skladu rady od pkt. 14 na sali obecnych bylo 14 radnych tj. 93% ustawowego 
skladu rady /lista obecnosci w zal,!czeniu do protokolul. 

Porzqdek obrad; 
1. 	 Otwarcie Obrad XVI Sesji Rady Gminy. 
2. 	 Wnioski do porZ<)dku obrad. 
3. 	 Sprawozdanie W6jta z dzialalnosci miydzy sesjami. 
4. 	 Podjltcie uchwaly w sprawie odrzucenia stanowiska Zwi,!zku Nauczycielstwa 

Polskiego. 
5. 	 Podjycie uchwaly w sprawie odrzucenia stanowiska NSZZ "Solidamosc". 
6. 	 Podjycie uchwaly w sprawie likwidacji Szkoly Podstawowej im. Wladyslawa 

Stanislawa Reymonta w Cisiu-Zagrudziu. 
7. Podjycie uchwaly w sprawie likwidacji Szkoly Podstawowej w Koszewnicy. 
8. 	 Podjycie uchwaly w sprawie obnizenia sredniej ceny skupu Zyta jako 

podstawy obliczenia podatku rolnego na rok 2016 na terenie Gminy Kotun. 
9. Podjltcie uchwaly w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od 

nieruchomosci na terenie Gminy Kotun oraz zwolnien w tym podatku. 
10.Podjycie uchwaly w sprawie okreslerua wysokosci stawek podatku od 

srodk6w transportowych obowi,!zuj,!cych na terenie Gminy KOtUl1. 
11.Podjycie uchwaly w sprawie oplaty targowej. 
12.Podjycie uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na rok 2015. 
13.Podjycie uchwaly w sprawie nadania nazw ulic w miejscowosci Gryz6w. 
14.Podjycie uchwaly w sprawie przyjl(cia programu wsp61pracy Gminy Kotuil 

w 2016 roku z organizacjami pozarz'!dovl'ymi i podmiotami, 0 ktorych 
mowa wart. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r 0 dzialalnosci pozytku 
publicznego i 0 wolontariacie. 

15.Podjycie uchwaly w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szk61 
niepublicznych 0 uprawnieniach s7](61 publicznych, dla przedszkoli 
niepublicznych oraz innych niepublicznych fonn wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne lub osoby fizyczne na 
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terenie Gminy Kotun, a takZe trybu i zakresu kontroli prawidlowosci ich 
pobierania i wykorzystywania. 

16. Podj~cie uchwaly zmieniajO:}cej uchwal~ w sprawie przyj~cia "Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kotun. 

17.lnformacja PrzewodniczO:}cej Rady. 
18.Dyskusja i wolne wnioski. 
19.Przyj~cie protokolu z poprzedniej sesji. 
20.Zamkni~cie Ohrad XVI Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. I 
Przewodnicz,!ca Rady Teresa Brusniak otworzyla XVI z\\<yczajnej Sesji Rady 
Gminy Kotun. Stwierdzila quorum. Nastypnie przywitala obecnych na sesji: 
radnych powiatowych Jana Kucia i Bartlomieja Kurkusa, W6jta Grzegorza 
G6rala, Sekretarza Gminy Slawomira Smolaka, Kierownika ZGK Bogdana 
Kucia, Zast~pc~ Skarbnika Gminy Agnieszk~ ChodowskO:} oraz radnych 
i soltys6w. 

Ad pkt. 2 
W6jt \\<)'jasnil, ze juz po \\<)'sylce material6w na to:} sesj~, ale w terminie 
ustawo\\<ym przekazal Przewodnicz,!cej Rady dwa projekty uchwal, kt6re 
prosilby, aby radni rozpatrzyli na obecnej sesji. 

I. 	Projekt uchwaly w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szk61 
niepublicznych 0 uprawnieniach szk61 publicznych, dla przedszkoli 
niepublicznych oraz innych niepublicznych form \\<)'chowania 
przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne lub osohy fizyczne na 
terenie Gminy Kotun, a takZe tryhu i zakresu kontroli prawidlowosci ich 
pohierania i \\<)'korzystywania. 

2. Projekt uchwaly zmieniajO:}cej uchwaJ~ w sprawie przyj~cia "Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kotun". 


Oba projekty tych uchwal So:} niezb~dne do podj~cia na obecnej sesji. Pierwszy 
musi wejse w zycie juz z no\\<)'m rokiem a podlega publikacji, drugi natomiast 
powinien bye niezwiocznie zloZony w Narodo\\<)'m Funduszu Ochrony 
Srodowiska i Gospodarki Wodnej. 

Przewodnicz,!ca Rady poddala pod glosowanie oha wnioski. Wnioski zostaly 
przyj~te przez Rad~ jednoglosnie Iza-151 w glosowaniu jawnym. 



Nastypnie Przewodniczl')ca Rady wyjasnila, ze wniosek zgloszony przez W6jta 
jako pierwszy zostanie rozpatrzony jako pkt. IS, natomiast wniosek zgloszony 
przez W6jtajako 2 zostanie rozpatrzony jako pkt. 16 porZl')dku obrad. 
Dotychczasowe punkty 15, 16, 17, 18 zmienil') siy odpowiednio na punkty 17, 
18, 	19,20. 

Nastypnie W6jt zlozyl wniosek 0 mozliwose utrwalenia na tasmie video obrad 

tej sesji. 


Wniosek ten zosta} przyjyty wiykszoscil') glos6w 114-za, 1 wstrzyma1 siyl 

w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 3 

W6jt poinfonnowa1, Ze w okresie miydzy sesjami wydal 10 zarzl')dzeil, 

29 postanowieil i 68 decyzji. 

Sposr6d zadan i inwestycji nalezy wyr6mic: 


1. 	 asp w Kotuniu odebrala ciyZki uterenowiony samoch6d ratowniczo
gasniczy. Mozna go obejrzec na parkingu za Urzydem Gminy. W chwili 
obecnej rozliczana jest dotacji przekazana na ten cel. 

2. 	 Sezon inwestycyjny dobiegl juz konca. 
3. Zakupilismy dzialky od PKP na parking. Po zmianie planu 


zagospodarowania przestrzennego bydzie moma wybudowac tam 

parking, aby ulatwic mieszkancom, kt6rzy korzystajl') z kolei 

pozostawienie swojego samochodu na placu utwardzonym. 


4. 	 W planie budzetu gminy jest zapis dotyczl')cy zakupu urzl')dzen sluz'lcych 
do oswietlenia drogowego. Jest to sprzyt zakladu energetycznego, ktory 
obejmuje liniy napowietrzn'l i lampy oswietlenia drogowego. Jest to 
niewielka inwestycja, ale niezbydna zebysmy utrzymali nadal ten stan 
oswietlenia drogowego, ktory jest obecnie. 

5. Trwaj'l prace projektowe dla dr6g gminnych i powiatowych. Dla drogi 
powiatowej Broszkow - Zeliszew Podkoscielny zostal juz zlozony 
w Starostwie Powiatowym w Siedlcach, natomiast na drogi gminne 
jeszcze jest w opracowaniu. Powinny bye wykonane do polowy stycznia. 

6. Zrobilismy dokumentacjy oswietlenia ulicznego. Caly projekt 
modemizacji oswietienia, to koszt OkOfO 2.000.000 zl. Po modemizacji 
liczyrny, ze oszczydnosci osi'lgnl') wartosc okolo 150.000 zl rocznie. 
Planujemy przygotowac niezbydn'l dokumentacjy, aby mozna bylo 
aplikowae 0 srodki zewnytrzne. 

7. Zbieramy od mieszkancow wnioski na inwestycje fotowoltaiki, paneli 
slonecznych oraz pomp ciepla. Chcemy przygotowac wsp61nie z innymi 



grninarni duZy projekt dotycz'!cy wprowadzenia gospodarki 
niskoernisyjnej na terenie naszej grniny. ZachycU radnych i soltys6w, aby 
rozpropagowali w swoich miejscowosciach ten pomysl. 

8. 	 W zeszlym tygodniu byl w Urzydzie Marszalkowskim w Warszawie 
w spmwie dalszych dzialan w sprawie skladowiska w Kotuniu. 
Poinformowano go, ze wlasciciel zlozyl w Urzydzie Marszalkowskim 
wniosek 0 rekultywacjy skladowiska. lednak wniosek rna braki 
i wezwano wlasciciela do jego uzupelnienia. 

9. 	 Podpisalismy juz porozurnienia na temat zirnowego utrzyrnania dr6g 
powiatowych. Niestety powiat nie v.'Yrazil zgody na odplatne zwalczanie 
sliskosci przez Gminy. Soltysi otrzymali wszystkie dane dotycz'!ce 
obszarow dzialania ekip zajmuj,!cych siy odsniezaniem na terenie naszej 
Gminy. Osob,! odpowiedzialn,! za odsniezanie w naszym Urzydzie jest 
Pan Tornasz Gaworek. Telefony do urzydu omz do Starostwa 
Powiatowego takZe s,! zawarte w materialach. 

- Radna Barbara Plichta zapytala W6jta, kt6re wsie s,! obj~te planern 
rnodernizacji oswietlenia ulicznego, 0 ktorym Pan W6jt wspominal 
w swoim wyst,!pieniu. 
W6jt Grzegorz Goral stwierdzil, ze projekt obejrnuje modernizacj~ 
oswietlenia ulicznego we wszystkich wsiach grniny. 

Wiycej uwag ani pytan nie wniesiono. 

Ad pkt. 4 
- Radna Hanna Pieczara wskazala, ze w uzasadnieniu tej uchwaly jest 

mowa 0 odrzuceniu stanowiska NSZZ "Solidarnosc". 
- Po spmwdzeniu projektow uchwal Wojt poprosil 0 wniesienie 

autopopmwki. Do projektow uchwal mylnie dol,!czono uzasadnienia. 
W projekcie uchwaly XVI.lOO.2015 jest uzasadnienie do uchwaly 
XVl.lO1.2015 i odwrotnie. Poprosil radnych 0 przepiycie zal,!cznikow. 

-	 Radna Hanna Pieczara poprosila 0 odczytanie stanowiska ZNP. 

Wiceprzewodnicz'!cy Rady Artur Skwierczynski odczytal stanowisko Zwi,!zku 
Nauczycielstwa Polski ego w spmwie likwidacji szk61 w Cisiu-Zagrudziu 
i Koszewnicy. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 



Przewodnicz'lca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 
Nr XVLl 00.20 15 w sprawie odrzucenia stanowiska Zwi'lzku Nauczycielstwa 
Polskiego. 
Uchwala zostala podjyta wiykszosci'l glosow Iza-l 0, przeciw-5/ w glosowaniu 
Jawnym. 

Ad pkt. 5 

Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodnicz'lca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XVLl 0 1.20 15 w sprawie odrzucenia stanowiska NSZZ "Solidamosc". 

Uchwala zostala podjyta wiykszosci'l glos6w /za-I 0, przeciw-5/ w glosowaniu 

Jawnym. 


Ad pkt. 6 
Radny Kazimierz Kowalczyk zaapelowal do radnych, aby nie 
podejmowano tej uchwaly. Szkoda zaprzepasciC tej szkoly, szkoda 
uczni6w, nauczycieli i rodzicow. 
W6jt wyjasnil, ze budynek tej szkoly nie b"dzie stal pusty. Planuje siy 
otwarcie z nim dwuoddzialowego przedszkola i 0 tym fakcie wiedz'l 
wszyscy radni i rodzice. JuZ zostaly przeciez poczynione kroki w tym 
kierunku. Przeznaczylismy srodki finansowe na opracowanie 
dokumentacji technicznej nowych przedszkoli. To juz kolejny raz, kiedy 
mowimy 0 reorganizacji systemu oswiaty w gminie. Nikt na razie ani 
z rodzicow ani z nauczycieli nie zglosit siy z pomyslem co zrobic, aby 
by to lepiej i oferta edukacyjna byta bogatsza. Bardzo duzo mowi siy 
o reformie oswiaty i cofni"ciu wieku szkolnego, ale p6ki co jeszcze nic 
nie rna konkretnego. Jesli si" to stanie, to dzieci przedszkolnych na terenie 
naszej gminy bydzie okolo 400. Gdzie ich pomiescimy? 0 tym nikt nie 
chce rozmawiac, a koszty pobytu naszych dzieci w obcych przedszkolach 
rosn'llawinowo. St¥l tez staramy si" tak przygotowac obiekty szkolne, 
aby moma bylo zaspokoiC oczekiwania rodzic6w dzieci przedszkolnych. 
Pani Anna Prokurat, nauczycielka ze szkoly w Cisiu-Zagrudziu 
stwierdzila, ze oni juz rozpocz"li dyskusj" z W 6jtem na temat dalszego 
prowadzenia szkoly. M6wilismy takz.e, ze stworzenie w tej szkole 
przedszkola, kt6re by funkcjonowalo jest utopil!. Tam nie b"dzie tyle 
dzieci. Idzie reforma i Kotun b"dzie posiadat dwa obiekty szkolne. 
W jednym bydzie szkola podstawowa a drugi b"dzie przedszkolem. 
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Nie sitdzi, aby rodziee omijali Kotun i ehcieli wozie swoje dzieci do Cisia 
ezy tez Koszewniey. 

- W6jt potwierdzil, ze utrzymuje swoje stanowisko, kt6re przekazal na 
spotkaniu z wladzami Stowarzyszenia. 

- Pan Slawomir Celiiiski zauwaZyl, i:e na poezittku roku w budi:ecie gminy 
byly wydzielone srodki na dostosowanie szk61 w Koszewnicy i Cisiu do 
potrzeb przedszkoli. Dlaczego teraz ieh nie rna. 

- W6jt wyjaSnH, ze srodki te zostaly przesunittte na inne inwestycje. 
Wiedzitc, ze szkoly bttdit funkcjonowaly w tej samej strukturze nie bylo 
moi:liwosci wprowadzae w tyeh budynkaeh Zadnych zmian. 

- Pani Renata Wiyclawek zapytala, dlaczego tych zmian nie zrobiono 
w czasie wakacji. Przeciez wtedy nie rna dzieci w szkole. 

- W6jt wyjaSnil, ze na potrzeby przedszkola potrzeba znacznie wiycej 
miejsca nii: dotyehczas zajmowal oddzial przedszkolny. Jesli by te praee 
byly zrobione obeenie zakl6cilibysmy pracy calej szkoly. 

- Pan Slawomir Celinski stwierdzil, ze przeciez nawet po przer6bkach 
w budynku tym moglo by siy miescie zar6wno przedszkole jak i szkola 
podstawowa. 
W6jt wyjasnil, ze nie posiada takiej wiedzy. Brakjestjeszcze 
ostatecznych dokumentacji na ten temat. 

- Pani Renata Wiyclawek stwierdzila, ze w przypadku likwidacji szkoly 
potrzebne sit konsultaeje spoleczne. Tyeh nie bylo, zatem nie moma 
podejmowae takich decyzji, bo jest to lamanie prawa. 

- PrzewodnicZi!ea Rady wyjasnila, ze rozmowy na temat likwidacji szk61 
trwajit juz od 4 I at. Wszystko, co bylo do powiedzenia w tej sprawie juz 
zostala powiedziane. Do podjycia tej uchwaly nie rna wymagania 
przeprowadzenia odrybnych konsultacji spolecznych. 
Radna Barbara Plichta potwierdzila stanowisko Pani Wittclawek. 
W tej sprawie powinny bye przeprowadzone konsultacje spoleczne. 
Przewodniczitca Rady stwierdzila, ze rozmowy trwajit caly czas. 
Obroncy szkoly uaktywniajit siy tylko wtedy, gdy jest mowa 0 ich 
likwidacji. PMniej juz nie rna mowy 0 zadnych pomyslach na poprawy 
tego stanu. Byly prowadzone rozmowy w komisjaeh rady ito na nich Pani 
radna mogla przedstawiae swoje stanowisko. 

- W6jt stwierdzit, ze byla na poczittku roku opracowana "Oeena systemu 
oswiaty i plany jej reorganizacji". Wszysey mogli sitt z niit zapoznae, ale 
jakos nie bylo wtedy chytnych do dyskusji. 
Pani Dorota Cudna Wieeprezes stowarzyszenia "przyjaci61 szkoly 



w Cisiu-Zagrudziu" zapytala Wojta, czy po zamkniyciu szkoly byd'} mogli 
j'} przej'}{:. 

- W6jt wyjasnil, ze Stowarzyszenie deklarowalo przcjycie szkoly juz 

w 2012 roku. P6iniej wycofYwalo siy z jcj przejycia. Teraz zn6w pojawil 

siy pomysl przejycia szkoly, od pocZ'}tku roku jest 0 tym mowa. W tej 

chwili nie mozna mowie 0 przekazaniu szkoly poniewaz ona nadal dziala. 

Rozmowy wznowimy jak dzisiejsze uchwaly 0 likwidacji szk61 stan'} siy 

prawomocne. 


- Pani Dorota Cudna zaZlldala deklaracji W6jta w sprawie przekazania im 

do prowadzenia szkoly, poniewaz w tej chwili nie wiedz~, co dalej 

powinni robie. 


- W6jt jeszcze raz stwierdzit, ze w obecnym stanie prawnym takiej 

deklaracji zlozye nie moze. Jesli stan prawny siy zmieni rozpoczniemy 

rozmowy. 


- Pani Anna Prokurat wyjasnila, ze to nie z winy Stowarzyszenia tej szkoly 

nie przejyto wczesniej. Wtedy rozmowy z radnymi zawieraly inne 

ustalenia. 


Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodnicz~ca Rady Teresa Brusniak poddala pod glosowanie projekt 
Uchwaly Nr XVI.I 02.20 IS w sprawie likwidacji Szkoly Podstawowej 
im. Wladyslawa Stanislawa Reymonta w Cisiu-Zagrudziu. 
Uchwala zostala podjyta wiykszoscilJ glos6w Iza-l 0, przeciw-SI w glosowaniu 
jawnym. 

Ad pkt. 7 
- Radna Hanna Pieczara stwierdzila, ze dzisiaj uslyszelismy, ze juz jest za 


p6ino na dyskusje w sprawie szk61. Konsultacje juz byly. A to nie 

prawda, byIo spotkanie z rodzicami uczniow, ale z radnymi poprzedniej 

kadencji, a od tej pory wiele siy zmienilo. Stwierdzam, Ze w chwili 

obecnej podejmowanie tej uchwaly jest nietrafione. SlJjuz propozycje, 

aby powrocie do szk61 8 klasowych, wiyc potrzebna jest szkola dla 8 
 I
oddzialow. Wtedy w tej szkole bydzie siy uczylo znacznie wiycej dzieci. 
Likwidacja tej szkoly jest takze bezzasadna ze wzglyd6w finansowych. IJako jedyna szkola bydziemy mogli dostawac zwiykszon~ dotacjy na jej 
dzialalnose. Jako trzeci punkt jest utopijne twierdzenie, ze dzieci powinny 
uczye siy w wiykszych klasach, tak aby mogli uczye siy rywalizacji. I 
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To bzdura, male dzieci powinny bye wychowywane w mniejszych 
grupach i prowadzone za r~czk~ przez nauczyciela. Dla nich nie robi si~ 
wi~kszych klas, bo oni musz~ miee opiek~ w kaZdej chwili. Jesli chodzi 
o wydatki, to na oswiat~ vv'Ydajemy okolo 12.000.000 zl a czego 
subwencja wynosi okolo 7.000.000 zl. Chcemy stanowczo stwierdzie, 
ze nie bylo merytorycznej dyskusji 0 dalszych losach tych szk61 i ich 
uczni6w. Dziecka nicwiele obchodz~ kwestie finansowe, ono chce miee 
zagwarantowanll ochron~ i bezpieczenstwo. A w wielkich szkolach 
o bezpieczenstwo juz nie jest tak latwo, czego mamy przyklady i w naszej 
gmmle. 

- Przewodniczllca Rady Teresa Brusniak poprosila Wiceprzewodniczllcego 
Rady Artura Skwierczynskiego 0 odczytanie opinii Kuratorium Oswiaty 
w Siedlcach w temat likwidacji Szkoly Podstawowej w Koszcwnicy. 

- WiceprzewodniczllCY Rady odczytal opini~ Kuratora Oswiaty na temat 
likwidacji szkoly w Koszewnicy. Opinia jest pozytywna. 

-	 Sohys wsi K~pa Jacek Plochocki stwierdzH, ze podczas wybor6w soltysa 
wsi prosil W6jta 0 zaplanowanie spotkania z rodzicami uczni6w szkoly 
w Koszewnicy. Wtedy takie spotkanie nie odbylo si~, bo Pan odwlekal 
z ustaleniem terminu spotkania. 
W6jt wyjasnil, ze rodzice prosili 0 spotkanie tylko w tym czasie, kiedy 
waZyly si~ losy szkoly. Wtedy jak okazalo si~, ze szkola zostaje to 
i pros by 0 spotkanie urwaly si~. I tak jest do dnia dzisiejszego, 
o spotkaniu nie bylo nawet prosby. 

- Pan Slawomir Celinski stwierdzil, ze analiza byla wykonana na poczlltku 
roku. Teraz nikt jej nie aktualizowal. Z rodzicami tez nie chciano 
rozmawiae. Nie bylo takZe konsultacji spolecznych w tej sprawie i to b~dll 
gl6wne powody, ze i tym razem uchwala zostanie uchylona. 

- Soltys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski odczytal trese pisma 
wystosowanego do radnych przez rodzic6w uczni6w szkoly. 
Wyrazona zostala opinia negatywna dzialania radnych i W6jta w sprawie 
likwidacji szkoly. 
Pani Renata Wi~cJawek zadala pytanie radnemu Arturowi 
Skwierczynskiemu ile zyska na zarnkni~ciu ich szkoly. 

- Radny Artur Skwierczynski wyjasnil, ze zamkni~cie tej szkoly nie jest 
podyktowane tylko ze wzgl~d6w ekonomicznych. Trudno w chwili 
obecnej powiedziee ile srodkow finansowych zostanie w budzecie gminy. 

-	 Soltys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki stwierdzil, ze sprawa zarnkni~cia 
szkoly poroi:nila go zjego wieloletnim kolegll, ktory terazjest radnym. 
Przez tll spraw~ nie rozmawiajll nawet ze sobll. 



- Radny Tomasz SWinarski przyznal sly, ze 0 niego chodzi w wystqpieniu 
swojego przedm6wcy. Powiedzial, ze kilka lat temu szkola do kt6rej 
chodzH jego syn zostala zamkniyta. Nasze dzieci zostaly wlqczone do 
szkoly w Kotuniu. Wtedy my takZe uWaZalismy t'l decyzjy rady za 
krzywdzqc'l. Niech ktos z was teraz zapyta mojego syna, czy chcialby 
wroci6 do szkoly w Broszkowie. Nie chce nawet 0 tym slyszee. I 
Tu znalazl kolegow, tu jeidzi na zawody sportowe, tu czyje siy potrzebny 

w swojej grupie. Wasze dzieci tez zajakis czas nie byd<l chcialy slyszee 


I 
f 

o szkolach do ktorych chodzHy. 
Pan Slawomir Celinski zapytal dlaczego przez 4 lata poprzedniej kadencji 
i rok obecnej jedyn'l form'l reformy w oswiacie jest likwidacja szk6l:. I 
Nie znalezliscie innej metody, aby t'l sytuacjy naprawie. Panie 
Skwierczynski, Panjako Przewodnicz<lcy Komisji Oswiaty nie wie ile ! 
oszczydnosci uzyskacie z zamkniycia tej szkoly. To po co j,,! zamykacie. 

- Wiceprzewodnicz"!cy Rady Artur Skwierczynski stwierdzil, ze nie jest 
przewodniczqcym Komisji Oswiaty. Jesli chodzi 0 dokladniejsze dane 
finansowe, to s'l one w analizie systemu oswiaty. Tam Pan powinien 

I 

I 


I 

i 
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zajrzec. 
- Pan Slawomir CeliIlski stwierdzil, ze naleZy wymienic czlonkow Komisji 

Oswiaty skoro podejmuj'l uchwaly wiedz,,!c, ze posiada wady prawn"!. 
Jestdcie panstwo funkcjonariuszami publicznymi i wasza 
odpowiedzialnose za podejmowane decyzje jest zapisana w ustawie. 
Mam dokumentacjy dotycz"!C<l procedury wczesniejszej i nie zawaham Sly 
ieh uzyc jesli nadal bydziecie brn,!c w likwidacjy tej szkoly. 

- Radny Artur Skwierczynski stwierdzil, ze skoro jest Pan pewien, ze 
zlamalismy praw~, to powinien Pan to zglosic do prokuratury. 
Pan Slawomir Celinski stwierdzil, ze i w tej chwili wiemy, ze procedura 
nie jest zachowana a Viy nadal swoje. 

- Wojt Grzegorz Goral przerwal dyskusjy stwierdzaj,,!c, ze Pan Celinski 
powinien powiedziec prawdy. Doniesienie do prokuratury juz zlozyliscie, 
wiyc po co jeszcze te grozby. 

- Dyrektor szkoly w Koszewnicy stwierdzil, ze nie nie moze wniese 
nowego do tego, co juz zostalo powiedziane. Apeluje do radnych 
o rozwagy w sprawie podejmowania tej uchwaly. Kazdy zamiar likwidacji 
szkoly musi bye poprzedzony konsultacjami spolecznymi a tych w tym 
przypadku nie bylo. To, ze powstalo Stowarzyszenie Obrony Szkoly jest 
efektem wczesniejszych dzialan gminy. Spotkania z rodzicami byly 
kiedys i padaly tu propozycje na dalszy rozw6j szkoly, ale wy ich sruchac 
nie chcecie. 

I 
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Wojt Gminy Grzegorz Goral poprosit Przewodnicz/tc/t Rady Gminy 
o v.yl/tczenie z glosowania radnej Hanny Pieczary na podstawie art. 25a 
ustawy 0 samorZl}dzie gminnym. Pani radna jest pracownikiem tej szkoly, 
wiyc dotyczy to jej interesu prawn ego. 

- Radna Hanna Pieczara zaprotestowala przeciw temu stwierdzeniu. 

Kontaktowala siy z prawnikiem i wie, ze w jej przypadku takie 

v.ykluczenie z glosowania nie obowil}Zuje. 


- PrzewodnicziJca Rady Teresa Brusniak poinformowala radniJ Hanny 
Pieczara 0 wyliJczeniu jej z procedury glosowania na podstawie art. 25a 
ustawy 0 samorziJdzie gminnym. 

-	 Radna Hanna Pieczara poprosila 0 zaprotokolowanie, ze jest przeciwna 
likwidacji szkoly w Koszewnicy. 

Wiycej uwag ani pyiail nie zgloszono. 


Nastypnie PrzewodnicziJca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XVLl 03.20 IS w sprawie likwidacji Szkoly Podstawowej w Koszewnicy. 

Uchwala zostala podjyta wiykszosciiJ glosow /za-I 0, przeciw-4 w glosowaniu 

Jawnym. 


Adpkt. 8 

Wojt wyjasnil, ze ceny skupu zyta pozostawiono na poziomie roku obecnego. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 


PrzewodnicziJca Rady Teresa Brusniak poddala pod glosowanie projekt 

Uchwaly Nr XVLI04.2015 w sprawie obnizenia sredniej ceny skupu i:ytajako 

podstawy obliczenia podatku rolnego na rok 2016 na terenie Gminy Kotun. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-15/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 

Wojt Grzegorz Goral stwierdzil, ze zaproponowane stawni podatku od 

nieruchomosci na nov.y rok pozostaly na dotychczasowym poziomie. Roznica 

jest tylko w podatku od powierzchni zajytych pod dzialalnosc gospodarcziJ, 

ktora to stawka zostala obnizona 0 kwoty 0,20 z1. Nawet w takim przypadku 

Gmina Kotun posiada najwyzsze stawki podatkowe w calym Powiecie 

Siedleckim. Wiyksza obniZka bylaby dotkliwa dla finansow gminy, jednak 

stopniowo co roku bydziemy jiJ obnizac. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 
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PrzewodnicZ<!ca Rady Teresa Brusniak poddaia projekt Uchwaly 
Nr XVl.1 05.20 IS w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od 
nieruchomosci na terenie Gminy Kotun oraz zwolnien w tym podatku. I
Uchwaia zostaia podjyta jednoglosnie Iza-1SI w glosowaniu jawnym. 

! 

Ad pkt. 10 
W6jt wyjaSnil, ze podatek od srodk6w transportowych w przedstawionej wersji I

jest pewnego rodzaju eksperymentem na terenie powiatu. Propozycja dotyczy 

stawek minimalnych. Ten podatek jest bardzo plynny i nie stanowi znacznego 

dochodu dla naszej gminy. Ustalail!c go w stawkach minimalnych dajemy sygnal 

transportowcom, aby na naszym terenie rejestrowali swoje samochody. 

Zobaczymy jaki bydzie odzew. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodniczl!ca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XVI. 1 06.20 15 w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od srodk6w 

transportowych obowil!zujl!cych na terenie Gminy Kotun. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie lza-ISI w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. II 

W6jt vv'yjasnil, ze zmieniia siy ustawa 0 podatkach i oplatach lokalnych i dlatego 
 I 

trzeba od nowa podjl!c 1l! uchwaly. Stawki siy nie zmieniajl!. ! 

Uwag ani pytan nie zgloszono. I 

Przewodniczl!ca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 
Nr XVLl 07.2015 w sprawie oplaty targowej. I

Uchwala zostaia podjyta jednoglosnie Iza-IS! w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 12 

W6jt wyjasnil, ze w budzecie gminy nie majuz spektakulamych zmian. Zmienia 

siy tylko nazewnictwo i przesuwane sl! srodki pomiydzy paragrafami. 

Szczeg6lowe informacje sl! w uzasadnieniu do uchwaly. 


Soltys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki stwierdzil, ze m6wi siy, Ze gmina 
jest biedna a ty juz kolejny raz Sl! kierowane pienil!dze na swietlicy 
w Mingosach. 



- W6jt wyjasnil, ze jest to kontynuacja wczesniejszych decyzji. 
Czy ta konkretna decyzja jest sluszna - mysit;, ze tak. Trzeba zakonczyc 
pewien etap, bo trudno zostawic sciany na zimt; bez zamknit;cia ich 
stropem. Czy cala inwestycja jest sruszna - to juz pytanie do 
wczesniejszych wladz gminy. 

- Radny powiatowy Jan Kuc stwierdziJ, ze w Mingosach jest bardzo duze 
zaangazowanie mieszkanc6w w t"! inwestycjt(. Tam nie zostala wydana 
zadna zlot6wka na prace, wszystkie srodki wydawane s,,! na materialy. 

- Soltys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki stwierdzil, ze rozumie t"! potrzebt(, 
ale mialo to byc robione ze srodk6w funduszu soleckiego, a stale sit( im 
doklada do tej inwestycji. Niekt6re wsie dostaj,,! znacznie wi~cej srodk6w 
niz pozostale. W Kotuniu takze ostatnio dolozono do zakupu samochodu 
straiackiego i to niemale pieni!!dze. 

- Radny Daniel Celinski wyjasnil, ze zakupiony samoch6d nie bt;dzie sluZyI 
tylko Kotuniowi. Ten samoch6d kosztowal gmin~ 252.000 zl ajego 
wartosc to 852.000 zl. Niech Pan znajdzie drug!! tak,,! gmin~, kt6ra tylko 
tyle zaplacila za nowy samoch6d tego standardu. 
Soltys wsi Niechnabrz Rafal Biernacki stwierdzil, ze rzeczywiscie udzial 
gminy w jego zakupie jest niewielki. Chodzilo mu tylko 0 wskazanie wsi, 
ktore dostaj,,! z budzetu znacznie wit(cej pieni~dzy niz inne. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodnicz,,!ca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XVI. 1 08.20 15 w sprawie zmian w budzecie gminy na 2015 rok. 

Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie /za-15/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 13 

Wojt wyjasnil, ze projekt tej uchwaly wyplyn,,!1 z inicjatywy mieszkancow 

i ch~ci uporz,,!dkowania numeracji porZ<'!dkowej w tej miejscowosci. 

Wprowadzenie nazwy ulic w tej mi~iscowosci bylo konsultowane 

z mieszkancami przez prawie rok. Mieszkancy zaakceptowali ten pomysl. 

Dla urz~du jest to ogromna praca, poniewaz wi!lZe si~ ona z ustaleniem na nowo 

numer6w porz,,!dkowych a p6iniej wydaniem odpowiednich zawiadomien 

i zmiany w ewidencji ludnosci. Wiemy, Ze juz na terenie Broszkowa rozmawia 

si~ na ten temat. W naszej gminie jest jeszcze duzo takich wsi, gdzie nalezaloby 

si~ tak:Ze tym zaj,,!c. Jednak ze wzgl~du na ogrom czynnosci urzt(dowych 

b¢ziemy starali si~ przeprowadzac te prace bez zb~dnej zwloki. 


- Radny Michal Adamczyk powiadomil, ze nazwy ulic byly konsultowane 
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PrzewodnicZ<tca Rady poddaJa pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XVLl09.201S w sprawie nadania nazw ulic w miejscowosci Gryzow. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-lS/ w gJosowaniu jawnym. 


f 

Od tego momentu na sali konferencyjnej pozostalo 14 radnych. 

Ad pkt. 14 I 

z mieszkancami. Ich uklad i na7£wnictwo bylo wywieszone na tablicy 
ogloszen przez okres I miesi:tca. Nie wplynylo do niego zadne zazalenie. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 

Wojt wyjasniJ, ze przyjycie tego projektu uchwaJy jest podyktowane przepisami 
prawa. Trzeba go konsultowac i tak siy tez stalo. Ten program okresla wiele 
zadaIi i obejmuje wiele obszarow dzialania. Jakjuz wspomniano wczdniej 
powstalo stowarzyszenie w Koszewnicy, jest stowarzyszenie w Cisiu - ich 
przedstawiciele byli dzisiaj na sesji a nawet nie zainteresowali siy tym 
projektem uchwaly. Zaraz bydziemy stac przez wyborem powierzenia jednemu 
ze stowarzyszen kwoty okolo 700.000 zl na prowadzenie szkoly. W chwili 
obecnej stowarzyszenie to nie rna i:adnego doswiadczenia w pozyskiwaniu 
srodkow zewnytrznych. Obaj prezesi stowarzyszen nawet nie zainteresowali siy 
projektami uchwal, ktore zaraz byd'l podejmowane. 

Uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodnicz'lca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 
Nr XVLll 0.20 IS w sprawie przyjycia programu wspolpracy Gminy Kotuil 
w 2016 roku z organizacjami pozarz'ldowymi i podmiotami, 0 ktorych mowa 
wart. 3 Ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r 0 dzialalnosci pozytku 
pubJicznego i 0 wolontariacie. 
Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-14/ w glosowaniu jawnym. 

Ad pkt. IS 
W6jt Grzegorz Goral stwierdzil, ze kolejny projekt uchwaly dotyka kwestii 
oswiaty. Znow nikt z zainteresowanych i obecnych dzisiaj na sesji obronc6w 
szk61 nie pokusH siy 0 pozostanie i zainteresowanie siy tym projektem. 
Wiedz'lc, ze rozwazana jest mozliwosc przekazania prowadzenia szkoly czy 
plac6wki przez organy inne nii: samorz'ld gminny, podejmujemy bez zadnego 
nacisku uchwaly pozwalaj:tc:t przekazac srodki gminne na tak:t dzialalnosc. 



Szykujemy juz seieZky prawn"! pod to dzialanie, a gdzie S,,! sami zainteresowani 

w tej kwestii. Teraz ieh na sali juz nie rna. 


Uwag ani pytar} nie zgloszono. 


Przewodnicz"!ca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XVI. 111.20 15 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szk61 

niepublicznych 0 uprawnieniaeh szk61 publicznyeh, dla przeds7.koli 

niepublicznych oraz innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez osoby prawne lub osoby fizyczne na terenie Gminy 

KotuIi, a takZe trybu i zakresu kontroli prawidlowosci ich pobierania 

i wykorzystywania. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie Iza-141 w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 16 

W6jt wyjasnil, ze zmiana wczesniejszej uchwaly pol ega tylko i vvyl!J:cznie na 

dopisaniu do niej wyrazow "do realizacji". Po zlozeniu uchwaly do 

Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej 

poproszono nas 0 uzupelnienie jej naz'W')' i zapisow w trdci uchwaly. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodnicz,,!ca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XVLl12.20 15 zmieniaj,,!cej uchwalt( w sprawie przyjycia "Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Kotun". 

Uchwala zostala podjt(ta jednoglosnie /za-14/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 17 

Przewodnicz!J:ca Rady Teresa Brusniak poinformowala: 


I. Radni otrzymali projekty uchwal budzetowej i WPF. Poprosil 
Przewodnicz,,!cych Komisji 0 rozpoczycie prac nad projektami uchwal. 

2. Nastypna sesja odbydzie sit( 28 grudnia. Bydzie to sesja wyjazdowa. 

W tym miejscu Wojt Gminy Grzegorz Goral poinformowal zebranych, 
ze w dniu dzisiejszym droga zawodowa na stanowisku Sekretarza Gminy KotuIi 
konczy sit( dla Pana Slawomira Smolaka. Znalazl sobie pract( blizej swojego 
miejsca zamieszkania i podpisalismy porozumienie z nowym pracodawc,,! 
w sprawie przeniesienia go na stanowisko Sekretarza Gminy Trzebieszow. 
Podziykowal mu za jego pracy. Stwierdzit, ze nasza Gmina bardzo wiele zyskala 

http:XVLl12.20
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na tym, ze w niej pracowal. przedstawil takZe now~ Pani~ Sekretarz Gminy. 

Wi'tkszosc j~ juz zna, bo do tej pory pracowala jako Kierownik USC. 

M6wi't 0 Pani Ioannie I'tdrzejewskiej. Teraz b'tdzie takZe Sekretarzem Gminy 


I 
IKotun. 

Przewodnicz~ca Rady Teresa Brusniak takZe w imieniu radnych podzi'tkowala 
Slawomirowi Smolakowi za wsp6Iprac't. 

Sekretarz Gminy Slawomir Smolak podzi'tkowal wszystkim za wsp6lprac't 
i pogratulowal awansu nowej Pani Sekretarz Gminy. 

Ad pkt. 18 
- Sohys wsi Pieilki Irena Mie1czarek zapytala, co zmieni si't od nowego 

roku w temacie odbioru odpad6w komunalnych. 
W6jt przeprosil, ze ta sprawa umkIwla mu w czasie sprawozdania. 
Odbyl si't przetarg na zbi6rk't odpad6w komunalnych. Od nowego roku 
nasze odpady b'tdzie zbierala firma z W'tgrowa. Dla mieszkailc6w ceny 
si't nie zmieni~. B'tdzie przygotowany nowy harmonogram zbi6rki 
odpad6w, kt6ry firma l~cznie z workami b'tdzie dostarczac juz 
w najblii:szym czasie. Poinformowal tahe, ze rozpocz'tto prace nad 
opracowaniem strategii rozwoju gminy. Na naszej stronie jest link 
i ankieta dotycz'lca tego tematu. Poprosil wszystkich 0 zainteresowanie 
si't t'l spraw'l. 
Radna Hanna Pieczara zauwaZyla, ze od v¥ybor6w uplyn'l juz rok 
a w zakladce komisji s'l jeszcze dane z poprzedniej kadencji. 

W6jt obiecal, t.e zostanie to naprawione. 

Radny powiatowy Jan Kuc zaproponowal wladzom gminy 

o dokladniejsze sprawdzanie deklaracji od nieruchomosci skladanych 
przez podmiotu gospodarcze. Jesli chodzi 0 rolnik6w, to oni musz'l placic 
uczciwie, bo ewidencja gruntow i budynk6w szybko zweryfikuje ich 
blydy - to osoby prowadz'lce dzialalnosc gospodarcz'l niejednokrotnie juz 
tacy staranni nie s~. Potem rodz'l si't niesnaski wsrod mieszkancow, 
bo jedni mog'l placic podatek uczciwie a inni v.ymiguj'l si't od tego jak 
mog'l. Zaznaczyl, ze nie jest to jego spostrzezenie, ale powiedzial to na 
prosby swoich wyborcow. 
Radna Barbara Plichta ponownie poprosila 0 napraw't przepustu na 
drodze pomi'tdzy Zdzarem i Albinowem, jakies 300 metrow od krzyz6wki 
na Sosnowe. 
W6jt zobowi'lzal zaj~c si't t~ spraw'l. 



Wi~cej glos6w w dyskusji nie zgloszono. Wolnych wniosk6w nie bylo. 

Ad pkt. 19 

Protok61 w poprzedniej sesji zostal przyj~ty jednoglosnie Iza-14/ w glosowaniu 

Jawnym. 


Ad pkt. 20 

Wobec wyczerpania porz'!dku obrad Przewodnicz,!ca Rady Teresa Brusniak 

podzi~kowala wszystkim za przybycie i udzial w posiedzeniu. 

Nast~pnie zamknltla Obrady XVI Sesji Rady Gminy Kotun. 


PRZEW.la.N!C'jI\CY RADYprotokiwala: 
insp. d "ll¥l!Qi RG , lWI;. 

, . 'IJ/it' rngr 'f'e sa ffI Brusniaic 
EIZbiet~ . astrzybska 


